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Sammanfattning  

Förvaltningen har mottagit en skrivelse om att det projekt som planerats i Rågsved 

och där medel beviljats ur Söderortsvisionen inte förankrats och beslutats av 

stadsdelsnämnden. Skrivelsen innehåller ett flertal frågor som förvaltningen 

besvarar tillsammans med stadsledningskontoret.  

 

Söderortsvisionen är beslutad av kommunfullmäktige och innebär för berörda 

nämnder ett löpande arbete, som utgår från visionens handlingsplan. 

Handlingsplanen anger målområden som är vägledande för planering och 

genomförande av specifika satsningar. Satsningarna kan genomföras genom 

finansiering eller delfinansiering av centrala medel, men kan även utgöras av ett 

löpande arbete och som en integrerad del av nämndernas ordinarie verksamhet.  
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Ärendets beredning  

Detta ärende har utarbetats inom staben.   

 

Bakgrund  

Förvaltningen har mottagit en skrivelse från Magnus Dannqvist (S) och Rosa 

Lundmark (V) om att det projekt som planerats i Rågsved och där medel beviljats 

ur Söderortsvisionen inte förankrats och beslutats av stadsdelsnämnden. 

Skriftställarna menar att nämnden inte fått skriftlig information om projektet. De 

önskar därför en redovisning av ett flertal frågor som förvaltningen svarar på 

nedan.  

 

Förvaltningens redovisning  

Söderortsvisionen är beslutad av kommunfullmäktige och innebär för berörda 

nämnder ett löpande arbete, som utgår från visionens handlingsplan. 

Handlingsplanen anger målområden som är vägledande för planering och 

genomförande av specifika satsningar. Satsningarna kan genomföras genom 

finansiering eller delfinansiering av centrala medel, men kan även utgöras av ett 

löpande arbete och som en integrerad del av nämndernas ordinarie verksamhet.  

 

Ett flertal av de frågor som ställs i skrivelsen har stadsdelsförvaltningen inte 

rådighet över. Förvaltningen har därför sammanställt redovisningen tillsammans 

med stadsledningskontorets förnyelseavdelning.  

 

1. Hur fattas beslut inom Söderortsvisionen? Hur ser beslutsgången ut? 

Beslut inom ramen för ytterstadsarbetet fattas av stadsdirektören på delegation 

från kommunstyrelsen. Söderortsvisionen är en del av detta ytterstadsarbete. 

Stadsdirektören kan fatta beslut upp till 15 mkr. Ärenden handläggs av en 

tjänsteman i samråd med andra och enhetschef på stadsledningskontoret och 

tjänsteutlåtanden signeras av avdelningschef samt stadsdirektör.  

 

2. Hur fattas beslut i stadsdelen om projekt och insatser inom 

Söderortsvisionen? 

Förvaltningen arbetar löpande efter den handlingsplan som är framtagen inom 

Söderortsvisionen, och som är beslutad av stadsdirektören på delegation av 

kommunstyrelsen. Handlingsplanen anger målområden som berörda förvaltningar 

ska arbeta med, bland annat lokal utveckling genom trygghetsskapande insatser 

och förbättrad skötsel och renhållning i stadsmiljön.  
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Beslut om ansökan och genomförande av stadsdelsförvaltningens satsning på lokal 

utveckling i Rågsved har fattats av stadsdelsdirektören.  

3. Hur planeras att nämndens politiker ska få insyn och möjlighet till påverkan 

av innehåll och inriktning i projekten inom Söderortsvisionen i Enskede-

Årsta-Vantör? 

Stadsledningskontorets projektledare medverkar vid behov som föredragande på 

stadsdelsnämndens sammanträden. Utöver det har förvaltningen informerat 

gruppledare inför utformning av projektansökan samt vid öppet 

nämndsammanträde, tillsammans med stadsledningskontoret.  

 

4. Hur mycket resurser har staden under 2010 och 2011 satsat totalt respektive 

per invånare i Enskede-Årsta-Vantör och hur mycket är detta i förhållande 

till övriga SDN som berörs av Söderortsvisionen? 

Skribenterna efterlyser uppgifter om hur mycket pengar som beviljats fördelat på 

antalet invånare i respektive stadsdelsnämnd. Stadsledningskontoret menar att det 

inte är självklart, eller ett självändamål, att tilldelas pengar ur de medel som 

avsatts för ytterstadsarbetet. Ytterstadsmedlen ska användas där det finns en 

utmaning och ett uttalat behov av att pröva nya metoder. Därför blir jämförelserna 

om antal kronor per invånare missvisande.  

 

Under 2010 och 2011 har totalt 23,5 mkr fördelats ur ytterstadsmedel till de SDN 

som omfattas av Söderortsvisionen, inklusive medel för att bereda möjlighet för 

fler feriearbeten. Fördelningen uträknad per stadsdel ser ut som följer.  

 

Enskede-Årsta-Vantör SDN    91 kr/invånare 

Hägersten-Liljeholmen SDN    14 kr/invånare 

Skarpnäck SDN       97 kr/invånare 

Skärholmen SDN       198 kr/invånare 

Älvsjö SDN        0 kr/invånare 

Farsta SDN        58 kr/invånare  

 

Uträkningen blir något missvisande för den befolkningsmässigt största stadsdelen, 

eftersom de norra stadsdelarna i Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämndsområde 

inte omfattas av stadsdelens projekt. Motsvarande siffra för gamla Vantörs 

stadsdelsnämndsområde, som mer motsvarar insatserna och storleken mot 

Skärholmens stadsdelsnämndsområde, är 209 kronor per invånare.  

 

5. Vad är det för större projekt som fått pengar ur Söderortsvisionen i de södra 

stadsdelarna? 
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Förutom insatser för att skapa fler feriearbeten så har pengarna använts till bland 

annat projektet Lokal utveckling i Rågsved, Skarpnäckslyftet, två trygghetsprojekt 

i Skärholmen samt projekt inom ramen för idrotts- och hälsoprofileringen av 

Farsta stadsdelsområde.  

 

6. Vad, som berör vår SDN, planeras från staden centralt för 2012, 2013 och 

2014? 

En boendedialog i Högdalen är planerad att genomföras under 2013.  

 

7. Har förvaltningen några förslag till ytterligare satsningar i Enskede-Årsta-

Vantör? 

Det finns inga planer på att starta upp ytterligare satsning i stadsdelsområdet som 

ska finansieras centralt. Däremot fortsätter förvaltningen att, tillsammans med 

övriga förvaltningar och bolag, genomföra insatser för att utveckla Rågsved. Detta 

arbete sker i arbetsgrupper som bland annat fokuserar på trygghetskapande 

satsningar, förbättrad drift och underhåll i stadsmiljön samt arbete och utbildning.   

 

8. Kan andra än kommunens nämnder och bolag söka pengar från 

Söderortsvisionen? Vilka? Hur ska de göra/skicka ansökan? 

9. Vilka begränsningar finns för att tilldelas/beviljas medel ur 

Söderortsvisionen? 

De medel för ytterstadsarbetet som kommunstyrelsen har avsatt är av tillfällig 

karaktär och kan enbart fyllas på genom bokslutsdispositioner. Därför finns ett 

antal begränsningar för hur pengarna kan användas. Pengarna ska inte användas 

för investeringar eller löpande verksamhet. Den ska användas för projekt som är 

verksamhetsutvecklande och, om de är lyckade, användas i den ordinarie 

verksamheten samt inom given budgetram. Det är nödvändigt att föreningar som 

vill söka pengar har ett nära och intimt samarbete med någon av stadens 

förvaltningar eller bolag för att garantera att pengarna används korrekt samt för att 

säkerställa att verksamheten kan fortsätta efter projekttidens slut. Det är också 

viktigt att projektet förstärker, inte konkurrerar eller motverkar, stadens övriga 

verksamheter, både på kort och på lång sikt.  

 

Ansökningar ska innehålla beskrivning av verksamheten, budget med egen insats 

och plan för möjligheten för projektet att integreras i ordinarie verksamhet.  

 

Bilaga  

Skrivelse av Magnus Dannqvist (S) och Rosa Lundmark (V), dnr 1.1.-480/2012.  

 


